
 

 

 Zasedání č. 5 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   15.5. 2023 v 16 hod zasedací místnost 1. patro, Havlíčkovo nám. 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Lenka Dupalová, Věra Zadražilová, Dalibor Dostál, Tomáš Klail, Martin Hlavatý 

 

Jana Karlíčková, Matěj Suchánek, Nikola Váňová 

 

 

Hosté:  

Příští jednání: 12.6.2023 v 16hod zasedací místnost 1. patro, Havlíčkovo nám. 

 

Návrh usnesení pro RM: 

ukládá OSM podat orgánu ochrany přírody návrh na vyhlášení dvou dubů letních, u knihovny Na 

Náměti, u kruhového objezdu u Voršilek za památné stromy 

 

ukládá OSM zapracovat do smlouvy o pronájmu Loreckého rybníku podmínku, stanovit minimální 

vodní hladinu, pod kterou nemůže fotbalový oddíl čerpat vodu pro zálivku trávníku 

 

bere na vědomí rezignaci paní Soni Žáčkové na funkci člena komise pro životní prostředí,     

   

bere na vědomí zápis z 5. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 15.5.2023 

      

       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. úvod, kontrola zápisu z 17.4.2023 

  2. odpadové hospodářství 

                    3. návrh na vyhlášení památných stromů 

                    4. Lorecký rybník 

                    5. různé 

                    6. závěr 

 

 

bod 1. úvod 

p. Hlavatý přivítal členy komise, proběhla kontrola zápisu z minulého zasedání  

- RM nepřijala žádný návrh komise z minulého jednání, p. Hlavatý by pro příští jednání chtěl 

alespoň přítomnost vedoucí odboru správy majetku paní Maternovou, která se účastní jednání RM, 

aby členové komise byli obeznámeni, proč navržené body nebyly přijaty a to v případě, že nebude 

na jednání komise přítomna paní místostarostka. Komisi chybí zpětná vazba. 

 

bod 2. odpadové hospodářství 

pí. Dupalová – okomentovala zaslanou tabulku s množstvím odpadů od paní Hladíkové, je nárůst 

v třídění plastů, naopak pokles u skla a papíru, dále je velký pokles u objemného odpadu u 

minulého roku s porovnáním k roku 2021, zajímal by jí důvod, p. Hlavatý reagoval, že z největší 

pravděpodobností to bylo kvůli COVIDu, kdy byli obyvatelé doma, poprosil ať se k tomuto vyjádří 

paní Hladíková 

vyjádření Ing. Hladíkové: Při kolísání produkce skla, papíru a objemného odpadu se lze pouze 

domnívat, že občané nakupovali méně potravin ve skle (více v plastu), či že papír občané využívali 

k topení. Současně s poklesem objemného odpadu je pravděpodobné, že občané méně nakupovali 

např. skříně, sedací soupravy, židle apod., tudíž nebylo potřeba vyhazovat starý nábytek a nebyl 

s tím spojený ani obalový materiál – tedy papírové krabice.  

 

bod 3. návrh na vyhlášení památných stromů 

komise obdržela návrh od občana na vyhlášení 2 dubů – u knihovny v ulici Na Náměti, u kruhového 

objezdu u Voršilek, komise podporuje vyhlášení těchto dvou dubů (viz. Příloha)  

 

bod 4. Lorecký rybník 

po vyzvání proběhl úklid rybníka od odpadu  

p. Klail upozornil, že vodní hladina je o 20cm níže než byla dříve, hladinu je možné zvednout, 



s tím souvisí i problematika, která se již řešila před 2 lety, že by měla být stanovena minimální 

hladina, pod kterou nemůže fotbalový oddíl čerpat vodu pro zálivku trávníku, aby nedošlo 

k poškození ekosystému 

 

5. Různé 

p. Hlavatý – upozornil, že při dnešním náhradním zónovém čištění, kvůli deštivému počasí nedošlo 

k posekání zóny v ulici Jana Palacha, dále se dotazoval na fakturaci za tyto práce, dle komunikace 

s pracovníkem ze společnosti Technické služby dojde k posekání až to počasí dovolí, p.Šesták 

reagoval k fakturaci, sekání trávy je účtováno za m2 

p. Dostál – zašle členům komise materiál z Českých Budějovic na mozaikovitou seč 

              - bylo by dobré navázat na výsadbu stromů od Červených Peček směrem k bezhlavému 

(socha sv.Jana Almužníka u Přítok) 

              - u rybníčka u bezhlavého dochází k přiorávání, používání chemie, měla by proběhnout 

domluva se zemědělcem 

pí. Zadražilová – dotazovala se, jak bude probíhat fungování psího útulku a zookoutku po úmrtí 

pana jednatele Bartoně, p. Hlavatý popsal fungování společnosti MVE PLUS a možný odkup podílu 

od města Čáslav, který schválilo zastupitelstvo Města KH 

p. Klail – dotaz nad jezem u Wagenknechtova mlýna, jak to vypadá s opravou, s tím souvisí 

demolice Nových mlýnů, přes které vedlo zatrubnění náhonu Královské procházky 

 

 

 

bod 6. závěr 

jednání bylo ukončeno v 16.50 hodin 

příští zasedání proběhne 12.6. v 16.00 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

3)Reakce rady města: 

Usnesení č. R/570/23 -Zápis komise pro životní prostředí ze dne 15.5.2023 
Rada města  
I. bere na vědomí 
a) zápis z 5. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 15.5.2023, 
b) rezignaci paní Soni Žáčkové na funkci člena komise pro životní prostředí, 
II. ukládá 
a)TO OSM podat orgánu ochrany přírody návrh na vyhlášení dvou dubů letních, u knihovny 
Na Náměti, u kruhového objezdu u Voršilek za památné stromy, 
Zodpovídá: Maternová Blanka, Ing., vedoucí odboru         Termín: 30.6.2023 
b) OSN  OSM  zapracovat  aktuálnímu  nájemci  do  smlouvy  o  pronájmu Loreckého  
rybníku podmínku, stanovit minimální vodní hladinu, pod kterou nemůže fotbalový oddíl 
čerpat vodu pro zálivku trávníku. 
Zodpovídá: Maternová Blanka, Ing., vedoucí odboru         Termín: 31.7.2023 

 

Zapsal: Milan Šesták  Elektronicky ověřil: členové komise 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Příloha: 

 

Materiál pro jednání Komise pro životní prostředí 15.5.2023 

NÁVRH NA PROHLÁŠENÍ PAMÁTNÝCH STROMŮ 

Návrh usnesení: KOŽP doporučuje RM zadat OSM úkol vedoucí k zápisu dvou dubů letních, 

specifikovaných ve zprávě, do seznamu Památných stromů 

Zpráva: 

Komisi pro životní prostředí byl zaslán návrh na zápis dvou dubů v Kutné Hoře do seznamu 

Památných stromů. Vzhledem k lokalitám, ve kterých tyto stromy rostou, jejich vzhledu a 

dominanci v prostoru a stáří ( odhad 200 let ) se komise domnívá, že by těmto stromům měla být 

věnována zvýšená péče a ochrana. Jedná se o dále uvedené stromy: 

1. Dub v ulici Pod Valy 

  

 

2. Dub u knihovny 



 
 

 

 
 

 


